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 Personal Information: 
 

 

‐ Name:  Mohammad Ahmad Nasser 

‐ E-mail dr.nasser67@hotmail.com 

‐ Mobile: 9446328600  

‐ Languages: Arabic – French - English 

 Education and Academic Background: 
- 1982. licentiate of practical chemistry, Damascus University, Syria. 

 Academic degrees and administrative tasks: 
- 1990. Ph.D. in chemistry (Industrial organic chemistry) from Mendeleev institute for Chemical 
technology in Soviet Union. 
- 10/06/1991- 26/05/2003. Lecturer of organic chemistry at Tishreen University, Lattakia-Syria. 
- 26/05/2003- 20/04/2010. Associate professor of organic chemistry at Tishreen University, Lattakia-
Syria. 
-20/04/2010. professor of organic chemistry at Tishreen University, Lattakia-Syria. 
-professor of organic chemistry –faculty of pharmacy-at Tishreen University, Lattakia-Syria . 
-professor of organic chemistry at Al Andalus University for Medical Sciences, AL-Qadmous -Syria. 
-2012-2018-Vice dean of the faculty of Pharmacy – Al Andalus University for Medical Sciences, AL-
Qadmous -Syria. 
- Member of Syrian Society for chemistry. 
-Researcher 1n high Institute of marine researchers. 
-Dean faculty of  pharmacy at Tishreen University, Lattakia-Syria. 
-Vic president of Tishreen University for Scientific Research and Higher studies.  
‐  
 Publications and Scientific Work:  
 
1- Nasser M. ;Imad H. Evaluation of the state of petroleum hydrocarbons in some marine organisms and 

tidal waters of Jableh coasl, Tishreen University Journal for studies and scientific research, basic 
sciences series, 2003, vol. 25, № 13, p. 63-75. 

2- Nasser M. ;Imad H. Evaluation of the state of petroleum hydrocarbons tidal sediments of Jableh 
coast. Tishreen University Journal for studies and scientific research, basic sciences series, 2003, vol. 
25, № 13, p. 77-90. 
3- Nasser M. ;Imad H. Contribution studying and evaluation of statue of Aliphatic Hydrocarbons 
(AHCs) in sediments of Tartous coast, Accepted for Publication on 29/8/2007 in Tishreen University 
Journal for studies and scientific research, basic sciences series. 
4- Nasser M. ;Imad H. Contribution studying and evaluation of statue of Aliphatic Hydrocarbons 



(AHCs) in sediments of Jableh coast, Accepted for Publication on 17/10/2007 in Tishreen University 
Journal for studies and scientific research, basic sciences series. 
5- Nasser M. ;Imad H. Contribution studying and evaluation of statue of Aliphatic Hydrocarbons 
(AHCs) in Some Marine Organisms and Tidal Waters of Jableh Coast, Accepted for Publication on 
17/10/2007 in Tishreen University Journal for studies and scientific research, basic sciences series. 
6-Issam M. ; Imad H. ; Nasser M. , Distribution of Polycyclic Aromatic Hydrocarbons (PHCs) in 
Marine shore sediments of Alkaber Aljanuby river estuary, Boundary river (Syria-Lebanon), Accepted 
for Publication in June 16, 2011 in Fresenius Environmental Bulletin (FEB)/Vol. 20/No 10/ 2011-page 
2624-2631.  
7- M. Nasser, S. Housheh, A. Kourini  and N. Maala .Chemical composition of essencial oil from leaves 
and flowers of  INULA VISCOSA (L.) in AL-QADMOUS Region, SYRIA . accepted, 15 August, 
2014; published 01 December, 2014. 
Publications: 

1-Practical Organic chemistry, by: Nasser M. and others, Tishreen University Publication, Faculty 
of Pharmacy,1995. 
2- Organic chemistry (2) , Practical part, by: Nasser M. and others, Tishreen University Publication, 
Faculty of Pharmacy,2008-2009. 
3- Organic chemistry (2) , by: Nasser M. and others, Tishreen University Publication, Faculty of 
Pharmacy,1998-1999. 
4- Organic chemistry (3) , by: Nasser M. and others, Tishreen University Publication, Faculty of 
Pharmacy,2000-2001. 
5- Organic chemistry (2) , by: Nasser M. and others, Tishreen University Publication, Faculty of 
Pharmacy,2007-2008. 
6-Organic chemistry (2). by: Nasser M. and others, Tishreen University Publication, Faculty of 
Science, Department of chemistry,2004-2005.  
7-Practical Organic chemistry (2). by: Nasser M. and others, Tishreen University Publication, 
Faculty of Science, Department of chemistry,2004-2005. 
8- Organic Industries (3). by: Nasser M. and others, Tishreen University Publication, Faculty of 
Science, Department of chemistry,2010-2011. 
9- Organic Industries (3)-Practical part. by: Nasser M. and others, Tishreen University Publication, 
Faculty of Science, Department of chemistry,2010-2011. 
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)C.V(ــــةــــــــــــــــــــ؈فة ذاتيـــــــــــــــــــــــســـ  

 

  :المعلومات الܨݵصية

ــــــــــــــــــــــالاســـ - ـــــــــــــــ ـــــــــــــ ــــــــــــــ   محمد أحمد ناصر                                                                                           : ـمــــــــــــ

  dr.nasser67@hotmail.comال؄فيد الالك؅فوɲي:  -
  0944632860الɺاتف اݝݰمول:  -
ــــــــــــاللغــ -   الإنɢل؈قية –الروسية -: العرȋية ــاتــــــــــ

  

  المؤɸلات والشـɺادات العلميـة:
  م1982-جامعة دمشق-الإجازة ࢭʏ الكيمياء التطبيقية -
 (كيميـــــاء عضـــــوʈة صـــــناعية) مـــــن معɺـــــد منـــــدلييفPh.D. in chemistry) ࢭـــــʏ الكيميـــــاء  Ph.Dدكتـــــوراه فلســـــفة ( -

  الاتحاد السوفيۘܣ(روسيا).-للتكنولوجيا الكيميائية 
  سورʈا.–اللاذقية -جامعة Ȗشرʈن-م. مدرس ࢭʏ قسم الكيمياء وɠلية الصيدلة26/5/2003حۘܢ  1991/ 10/6من  -
  سورʈا.–اللاذقية -جامعة Ȗشرʈن-م. أستاذ مساعد ࢭʏ قسم الكيمياء2010م حۘܢ 26/5/2003من  -
  سورʈا.–اللاذقية -جامعة Ȗشرʈن-ࢭʏ قسم الكيمياء أستاذ 2010/  4/ 20اعتباراً من  -
  سورʈا.–اللاذقية -جامعة Ȗشرʈن -ɠلية الصيدلة -الصيدلية والمراقبة الدوائية أستاذ ࢭʏ قسم الكيمياء -
  جامعة الأندلس اݍݵاصة للعلوم الطبية.-أستاذ ࢭɠ ʏلية الصيدلة -
  م.2018-2012-الأندلس اݍݵاصة للعلوم الطبية ɠلية الصيدلة جامعة-نائب عميد ɠلية الصيدلة للشؤون الإدارʈة  -
  .2019-2018-جامعة Ȗشرʈن-ɠلية الصيدلة -الصيدلية والمراقبة الدوائية رئʋس قسم الكيمياء -
  .2021-2018جامعة Ȗشرʈن من -عميد ɠلية الصيدلة -
  عضو اݍݨمعية الكيميائية السورʈة. -
  باحث ࢭʏ المعɺد العاڲʏ للبحوث البحرʈة ࢭʏ اللاذقية. -
  وحۘܢ تارʈخھ. 2021رئʋس جامعة Ȗشرʈن لشؤون البحث العل׿ܣ والدراسات العليا من العام نائب  -

  :الɴشر والأعمال العلمية

د. محمـــد ناصـــر ، د. عمـــاد حوʈجـــة. تقيـــيم واقـــع الفحـــوم الɺيدروجيɴيـــة الب؅فوليـــة ࢭـــȊ ʏعـــض الɢائنـــات البحرʈـــة والميـــاه  -
، اݝݨلـد  2003سلسـلة العلـوم الأساسـية، -والبحـوث العلميـةالشاطئية لمدينة جبلة .مجلة جامعة Ȗشرʈن للدراسـات 

  .75-63، ص 13، العدد  25
د. محمد ناصر ، د. عماد حوʈجة. تقييم واقـع الفحـوم الɺدروجيɴيـة الب؅فوليـة ࢭـʏ الرسـوȋيات الشـاطئية لمدينـة جبلـة .  -

، ص 13، العـــدد  25اݝݨلـــد ،  2003سلســـلة العلـــوم الأساســـية،  -مجلـــة جامعـــة Ȗشـــرʈن للدراســـات والبحـــوث العلميـــة
77-90.  



د. محمــد ناصــر ، د. عمــاد حوʈجــة.  مســاɸمة ࢭــʏ دراســة وتقيــيم واقــع الفحــوم الɺيدروجيɴيــة الاليفاتيــة ࢭــʏ الرســوȋيات  -
 -ࢭــʏ مجلــة جامعـــة Ȗشــرʈن للدراســات والبحــوث العلميـــة 29/8/2007الشــاطئية لمدينــة طرطوس.قبلــت للɴشـــر بتــارʈخ 

  سلسلة العلوم الأساسية.
ࢭــAHCs(  ʏ( محمــد ناصــر ، د. عمــاد حوʈجــة.  مســاɸمة ࢭــʏ دراســة وتقيــيم واقــع الفحــوم الɺيدروجيɴيــة الاليفاتيــة الـــ د.  -

ࢭــʏ مجلــة جامعــة Ȗشــرʈن للدراســات والبحــوث  17/10/2007الرســوȋيات الشــاطئية لمدينــة جبلــة، قبلــت للɴشــر بتــارʈخ 
  سلسلة العلوم الأساسية. -العلمية

وʈجـــــة. مســـــاɸمة ࢭـــــʏ دراســـــة وتقيـــــيم واقـــــع الفحـــــوم الɺيدروجيɴيـــــة الاليفاتيـــــة ࢭـــــȊ ʏعـــــض د. محمـــــد ناصـــــر ، د. عمـــــاد ح -
ࢭــــــʏ مجلــــــة جامعــــــة Ȗشــــــرʈن  17/10/2007الأســــــماك البحرʈــــــة والميــــــاه الشــــــاطئية لمدينــــــة جبلــــــة، قبلــــــت للɴشــــــر بتــــــارʈخ 

  سلسلة العلوم الأساسية. -للدراسات والبحوث العلمية
- ʈــــة د. عصــــام محمــــد، د. محمــــد ناصــــر ، د. عمــــاد حوʈيــــة العطرɴيدروجيɺجــــة. تــــوزع الفحــــوم ال)PHCs( ياتȋالرســــو ʏࢭــــ

، قبلــــــت للɴشــــــر بتــــــارʈخ البحرʈــــــة لمصــــــب ٰڈــــــر الكب؈ــــــف اݍݨنــــــوȌي عڴــــــʄ اݍݰــــــدود الفاصــــــلة بــــــ؈ن ســــــورʈا ولبنــــــانالشــــــاطئية 
  . Fresenius Environmental Bulletin (FEB)/Vol. 20/No 10/ 2011-page 2624-2631ࢭʏ مجلة  16/6/2011

صـر ، د. سـامر الɺوءـۜܣ، د. عبـد الـرحمن ɠـورʈۚܣ. ال؅فكيـب الكيميـاǿي للزʈـت العطـري المسـتخلص مـن أزɸـار د. محمد نا -
  م.2014ࢭʏ منطقة القدموس، سورʈا. تم ɲشرɸا ࢭʏ ا ɠانون أول عام  INULA VISCOSA (L.)وأوراق نبات الطيون 

  الكتب المؤلفة:
-ɠ-1994ليـة الصـيدلة  -مɴشـورات جامعـة Ȗشـرʈن-ناصـر وزمـلاؤه د.محمـد -القسـم العمڴـʏ-الكيمياء العضـوʈة العامـة -

  م.1995
-ɠ-2008ليــــة الصــــيدلة  -مɴشــــورات جامعــــة Ȗشــــرʈن-د.محمــــد ناصــــر وزمــــلاؤه -اݍݨــــزء العمڴــــʏ-/2الكيميــــاء العضــــوʈة/  -

  .م2009
-ɠليـــــة الصـــــيدلة  -مɴشـــــورات جامعـــــة Ȗشـــــرʈن-د.محمـــــد ناصـــــر وزمــــلاؤه -/ الوظـــــائف الȎســـــيطة 2الكيميــــاء العضـــــوʈة/ -

  م.1998-1999
  م.ɠ-2000-2001لية الصيدلة  -مɴشورات جامعة Ȗشرʈن-/ د.محمد ناصر وزملاؤه3الكيمياء العضوʈة/ -
-ɠ2007ليــــة الصــــيدلة  -مɴشــــورات جامعــــة Ȗشــــرʈن-د.محمــــد ناصــــر وزمــــلاؤه -اݍݨــــزء النظــــري -/2الكيميــــاء العضــــوʈة/ -

  م.2008
-2004-قســـم الكيميـــاء  -شـــورات جامعـــة Ȗشـــرʈنمɴ-د.محمـــد ناصـــر وزمـــلاؤه -اݍݨـــزء النظـــري  -/2الكيميـــاء العضـــوʈة/ -

  م.2005
-2004-قســـم الكيميــــاء  -مɴشـــورات جامعــــة Ȗشـــرʈن-د.محمـــد ناصــــر وزمـــلاؤه -اݍݨــــزء العمڴـــʏ -/2الكيميـــاء العضـــوʈة/ -

  م.2005
-2010-قســم الكيميــاء  -مɴشــورات جامعــة Ȗشــرʈن-د.محمــد ناصــر وزمــلاؤه -اݍݨــزء النظــري  -/3العضــوʈة/ الصــناعات -

  م.2011
-2010-قســم الكيميــاء  -مɴشــورات جامعــة Ȗشــرʈن-د.محمــد ناصــر وزمــلاؤه -اݍݨــزء العمڴــʏ -/3العضــوʈة/ تالصــناعا -

  م.2011
  
  

 الرؤʈــــــــــة:



 
إعداد طلاب متم؈قين وتأɸيلɺم Ȋشɢل جيد ɸو الطرʈق الܶݰيح لتحقيق الرʈادة والتم؈ق ࢭʏ التعليم الصيدڲʏ  والبحث العل׿ܣ 

  .وخدمة اݝݨتمع
  


